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Medlemmerne af Studienævnet for Forretningsudvikling og Teknologi  

 

Referat af møde nr. 5 i Studienævnet for  

Forretningsudvikling og Teknologi  

  

Tid: Onsdag den 27. november, kl. 13 - 15 

Sted: 8002-2105 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 
 

2. Opfølgning fra sidst 
 

3. Godkendelse af delegationsskrivelsen 
Bilag 3a: Sagsfremstilling, Delegationsskrivelse, 3b: Delegationsskrivelse, 3c: Ny proces for 

optag af studerende på Summer University 

 
4. Status på behandling af merit, forhåndsgodkendelser og dispensationer  

Bilag 4: Afsluttede sager 2019  
 

5. Godkendelse af meritmodel for overflytning fra 2014 studieordning til 2019 fuld- og deltid  
Bilag 5: Meritmodel, cand.polyt. 
 

6. Forslag til BDE/GMM/HA/HD tværfagligt valgfag på bachelor niveau 
Bilag 6: Den grønne omstilling og bæredygtighed i et samfunds-, virksomheds-, og teknolo-
gisk perspektiv 

7. Orientering om ny studieordning GMM 

8. Godkendelse af forenkling af eksamensformer 
Bilag 8: Sagsfremstilling, Forenkling af eksamensformer 

9. Nyt fra uddannelsesudvalgene 
Bilag 9a: Referat, årlig status, BDE, 9b: Handleplan, årlig status, BDE, 9c: Referat, årlig sta-

tus, GMM, 9d: Handleplan, årlig status, GMM, 9e: Referat, årlig status, cand.polyt., 9f: 

Handleplan, årlig status, cand.polyt 

10. Eventuelt 
 

Til stede:  

Lektor Hans Henrik Hansen (formand)  

Lektor Torben Tambo 

Studerende Kira Svane Kristensen (næstformand)  

Studerende Rasmus Støttrup 

Studerende Christina Blom Skau Hansen  

Lektor Jan Laursen (observatør)  

Lektor John Bang Mathiasen (observatør) 
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Desuden deltog:  

Mette Bak Odder, Vejledning og studieinformation (observatør) 

Merete Nyfeldt-Nüchel, Uddannelseskvalitet og studienævnsbetjening (observatør) 

Tine Fuglsang, Uddannelseskvalitet og studienævnsbetjening (referent) 

 

Fraværende med afbud:  
Adjunkt Marcus Tor Sommerbirk  

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

Punkt 2. Opfølgning fra sidst 

Der var ikke noget til opfølgning fra sidst. 

 

Punkt 3. Godkendelse af delegationsskrivelse 

Til mødet var fremsendt den nyeste version af delegationsskrivelsen med tilhørende sagsfremstilling.  

Fra BSS Studier var der indstilling til studienævnet om at drøfte og beslutte, om de studerende skal 

have mulighed for at følge kandidatfag på AU Summer University i overgangen fra bachelor- til kandi-

datuddannelse. Indtil foråret 2019 har praksis på BSS været, at studerende, der ønsker at følge fag på 

Summer University i overgangen mellem deres bachelor- og kandidatuddannelse har ansøgt studienæv-

net om at blive midlertidigt indskrevet på kandidatuddannelsen. Dette har imidlertid vist sig at være 

uhensigtsmæssigt, da de studerende med midlertidig indskrivning ikke automatisk kommer med i grup-

perne for nye studerende og dermed typisk ikke bliver tilmeldt efterårsfagene. Dertil har der også været 

nogle problematikker i forhold til SU. Studienævnet drøftede problematikken og besluttede at følge ind-

stillingen til, at de studerende kan følge kandidatfag på Summer University i overgangen mellem bache-

lor- og kandidatuddannelse. Hvilket indbefatter overgangen mellem professionsbachelor- og kandidat-

uddannelse i forhold til Studienævnet for Forretningsudvikling og Teknologi. 

  

Fra BSS Studier var der ligeledes indstilling til studienævnet om, at sager vedrørende udsættelse af 

maksimal studietid og fritagelse fra studieaktivitetskrav på baggrund af sygdom og funktionsnedsæt-

telse uddelegeres til administrativ håndtering i BSS Studier, når det drejer sig om sager med en maksi-

mal udsættelse på 2 semestre. Sager, der giver anledning til tvivl, vil altid blive forelagt studienævnet. 

Studienævnet drøftede indstillingen og besluttede at følge denne i forhold til, at de beskrevne sager ud-

delegeres til administrativ håndtering.  

 

I forbindelse med merit er BSS Studier endvidere ved at undersøge, hvornår et tidligere bestået fag skal 

overføres med hhv. bestået/ikke-bestået og numerisk karakter. Studienævnene orienteres, når der er en 

endelig afklaring på dette.     

Punkt 4. Status på behandling af merit, forhåndsgodkendelser og dispensationer  

Til punktet var fremsendt en oversigt over afsluttede sager gældende fra den 15. december 2018 til 21. 

november 2019. Der er en stigning i antal sager, hvor størstedelen omhandler forhåndsgodkendelser og  
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merit. Det blev bemærket, at der blandt de studerende er utilfredshed omkring den manglende mulig-

hed for eventuelt omvalg ved valgfag. I forlængelse heraf drøftede studienævnet den gældende admini-

strative praksis på fakultetet, hvor målsætningen er, at alle studerende behandles ens og ligestilles ved  

en ensartet praksis. Hvilket er ensbetydende med, at de studerende har lige vilkår, muligheder og be-

grænsninger uanset hvilket studie og hvilken campus, de er indskrevet på.  

 

Punkt 5. Godkendelse af meritmodel for overflytning fra 2014 studieordning til 2019 
fuld- og deltid  
Til punktet var fremsendt en meritmodel udformet af studielederen for cand.polyt. med en oversigt over 

hvilke fag, der kan godkendes i forbindelse med henholdsvis en overflytning fra 2014 til 2019 studieord-

ningen og en overflytning fra fuldtidsstudie til deltidsstudie eller omvendt. Studienævnet godkendte 

meritmodellen til administrativ håndtering i BSS Studier.   

Punkt 6. Forslag til BDE/GMM/HA/HD tværfagligt valgfag på bachelor niveau 

Til punktet var fremsendt en beskrivelse af det forslåede nye fag med titlen ’Den Grønne Omstilling og 

Bæredygtighed’ med en vægtning på 5 ECTS.  Der er tale om et bredt energifokus på henholdsvis ma-

kro- og mikroniveau. De bærende pædagogiske elementer er gæsteforelæsere, der er specialister, dialog 

mellem gæsteforelæsere og studerende samt gruppearbejde med større virksomhedscases. Studenterre-

præsentanter fandt faget relevant, og en vægtning på 10 ECTS blev foreslået som et muligt alternativ. 

Det blev bemærket, at der måske er en risiko for, at nogle studerende mener, at de ved nok om bæredyg-

tighed i forvejen. Det blev ligeledes tilføjet, at der har været flere eksempler på lignende fag. Fra studie-

ledernes side var der opbakning til initiativet, det er planlagt, at der skal være et til to valgfag inden for 

dette emneområde. Der blev peget på Peter Enevoldsen som kontaktperson og koordinator. Det blev 

aftalt, at studienævnsformanden bringer forslaget videre til ham.   

 
Punkt 7. Orientering om ny studieordning GMM 

Studielederen for GMM præsenterede den nuværende studieordning for GMM og de påtænkte ændrin-

ger. Aktuelt er der blandt andet en udfordring i fritvalgsmodulet, hvor ’Supply Chain Management’ er 

blevet et valgfag. Dette ønskes i den nye studieordning ændret til et obligatorisk fag. Der er ligeledes en 

udfordring med det obligatoriske fag ’Purchasing and Product Development’. Dette fag udgår derfor og 

erstattes af ’Supply Chain Management & Purchasing’ på 10 ECTS. Dertil bliver ’Product Development’ 

et selvstændigt obligatorisk fag på 5 ECTS. ’Theory of Scientific Method’ udgår som selvstændigt fag og 

vil i stedet blive inkorporeret i Company Related Project 2, 3 og 4. Der er desuden udfordringer med de 

tekniske 5 ECTS fag ’Information Technology’ og ’Enabling Technologies’, der erstattes af henholdsvis 

’Enabling Technologies: Manufacturing’ og ’Enabling Technologies: Digitalisation of Manufacturing’. 

Dertil kommer strategifaget ’Digital Business Strategy’ som valgfag, der også tilbydes til BDE. Endelig 

ændres to eksamener til skriftlige. Ændringerne skal gælde fra optag 2020.  

 

Punkt 8. Godkendelse af forenkling af eksamensformer 

I forbindelse med godkendelsen af de seneste studieordninger havde prodekanen en bemærkning om, at 

der skal implementeres nye eksamensformer fra efteråret 2020 på de fag, hvor eksamenen består af tre 

elementer: skriftlig gruppe hjemmeopgave, mundtlig gruppepræsentation og individuel mundtlig eksa-

men. Fremadrettet skal den mundtlige del af eksamenen enten være en gruppeeksamen eller en indivi-

duel eksamen. På BDE drejer det sig om alle Loop-projekter og bachelorprojektet, på GMM om alle 

’Company-Related Project’-opgaver samt bachelorprojektet og på cand.polyt. om ’Technological Busi 
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ness Model Innovation’ og specialet. Studielederen på henholdsvis BDE og GMM anbefalede, at eksa-

mensformen på de pågældende uddannelser ændres til skriftlig rapport med efterfølgende individuelt 

forsvar. Studielederen på cand.polyt. var positivt indstillet over for en forenkling af eksamensformen. 

Der tages en dialog med de fagansvarlige. Ændringen antages først at kunne gennemføres fra foråret 

2021.  

 

Studienævnet drøftede de forslåede ændringer. Der var bred enighed om, at en forenkling af eksamens-

formerne vil være en fordel for de studerende, da komplicerede eksamensformer ofte giver udfordrin-

ger. Der blev spurgt til, om virksomhederne dermed ikke længere kan være med til eksamenen, og i for-

længelse heraf hvad der i givet fald skal ske med den fælles præsentation for virksomheden. Det blev 

foreslået, at præsentationen kan foregå i virksomheden før eksamenen, og dermed i stedet kommer til at 

fungere som en forudsætningsaktivitet. Det skal fremgå af kursusbeskrivelsen, hvordan virksomhedsde-

len skal indgå.  

 

Form og længde på de forenklede eksamensformer blev ligeledes drøftet. Som indledning på den indivi-

duelle mundtlige eksamen er der fortsat mulighed for, at den studerende kan give en opsummerende 

præsentation af gruppeopgaven med refleksion og perspektivering over egen indsats. I nogle af ’Loop’-

projekterne eksamineres der både i projektet og pensum. Det skal tydeligt fremgå af kursusbeskrivel-

serne for de enkelte fag, hvad der eksamineres i. Eksaminationstiden på de individuelle eksamener blev 

foreslået til 20 – 30 minutter. Dette tages op i uddannelsesudvalgene til yderligere drøftelse.  

 

Studienævnet godkendte forenkling af eksamensformerne på alle Loop-projekter på BDE, alle ’Com-

pany-Related-Projects’ på GMM samt bachelorprojektet på de to uddannelser gældende fra efteråret 

2020. Det undersøges desuden, om ’Technological Business Model Innovation’ skal undtages eller ud-

sættes i forhold til forenkling af eksamensformen, da faget udformes i samspil med virksomhederne og 

har forskellige aktører bag sig.  
 

Punkt 9. Nyt fra uddannelsesudvalgene 

Til punktet var fremsendt referat og handleplan fra årlig status på de tre uddannelser.  

BDE/GMM: Mulighederne for obligatoriske forventningssamtaler med kvote 2 ansøgere undersøges. 

Der er aftalt møde med Lasse Tamberg fra AU Optag i den forbindelse. Muligheden for systematisk eva-

luering af projektforløb hos samarbejdsvirksomheder undersøges i samarbejde med evalueringsteamet 

på BSS og prodekanen.  

 

På BDE skal der fortsat arbejdes med forventningsafstemning mellem arbejdsbyrde og ECTS vægtning i 

projektfagene med henblik på at forebygge og undgå stress. Der skal ligeledes forventningsafstemmes 

med alle interessenter relateret til projektfagene.  Studielederen for GMM orienterede om, at det er un-

dersøgt, om det er muligt at ændre fysik som et krav for at blive optaget på uddannelsen. Dette har ikke 

været muligt, da den beslægtede uddannelse på SDU ikke støtter op om den foreslåede ændring. Det 

skal desuden undersøges nærmere, om det er tilladt at tage kontakt til ikke fremmødte studerende for at 

blive klogere på årsagen til frafald på studiet.  

 

Cand.polyt.: Da den nye BDE-uddannelse kan medføre, at BDE diplomingeniørerne søger andre steder 

hen, vil det blive undersøgt, om mulige ansøgere i Herning til cand.polyt. regner med at søge i Herning.  
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Det undersøges ligeledes, om der er opstået en tendens til, at nogle studerende bevidst undlader at afle-

vere til den ordinære eksamen i ’Technology Specialisation’ og i stedet afleverer til reeksamen for at 

vinde tid til opgaveskrivningen. Fra studenterrepræsentanternes side blev det foreslået, at reeksamens-

formen laves om, så der ikke er mulighed for at tænke i dette. Studielederen for BDE fremhævede, at 

der ved reeksamen skal ske en revidering af problemformuleringen. Studielederen for cand.polyt. kigger 

på kursusbeskrivelsen til næste møde og kommer med et forslag til tilretning af denne, så den skitserede 

problematik løses.  
 

Punkt 10. Eventuelt 

Der er valgt en ny studenterrepræsentant for cand.polyt. med virkning fra 1. februar 2020. Der var in-

gen opstillede repræsentanter for henholdsvis BDE og GMM. Rasmus har mulighed for at fortsætte som 

observatør et halvt år mere som repræsentant for BDE. Christina har ikke mulighed for at fortsætte med 

observatørstatus på grund af udlandsophold.  

 
Mødet sluttede kl. 15. 

 

Hans Henrik Hansen, formand / Tine Fuglsang, referent 

 

 
 
 


